Unit 4 I can play basketball (Period 2)

             溧阳市溧城中心小学         潘婷

一、教学内容：Fun time&Cartoon time.

二、教学目标：

1.复习story time的对话，能正确理解，复述并表演对话

2.能听懂、会说、会读、会写单词：play basketball, playfootball, jump, skate, swim。

3.能熟练运用Can Tom/ Lucy/...? Yes, he/she can. No, he/she can’t.。

4.能够读懂并表演Cartoon time 部分内容，体会其中的趣味性。

5.通过信息化技术手段，发展学生个性化学习，激发学生学习英语的兴趣

三、教学重难点：

1.能整体感知cartoon time中的对话，并能正确朗读表演对话

2.词汇：basketball, football, jump, swim, skate。

3.能熟练运用Can Tom/ Lucy/...? Yes, he/she can. No, he/she can’t.。

四、教学准备：头饰，卡片，PPT

五、教学过程

一、Free talk

1. I’m your teacher today. I’m happy to see you. 

  I want to know your names. Hi, nice to meet you. What’s your name? 
  Can you play basketball? 

  What about you?

  Can he/ she play basketball?

  What can you do?

3. Now I know something about you. This time, try to know your new teacher. 

  You can ask me some questions. For example: Do you like…?  Can you…?

  互动，请学生

二、Revision time

1.You see,Ican... I can’t play basketball. He can… She can…

Can the children play basketball?

2. Let’s have a revision. What are they saying?

  1）学生个别回答

2）T： You know the story,can you read it well.Now let’s listen to XXX’S reading .(一起作业网检查一个)。What do you think of  his/her reading.

3. You can read it well.Can you act?Now let’s act in three, please pay attention to your pronunciation and intonation…..

  请2组同学
三、Fun time

1. You see, basketball is one kind of sports. What other sports do you know? Can you name more sports and activities?

 S: run, jump, walk, football, swim, skate

2. T: Some of you know so many activities about sports.I have some sports here.First,try to learn them by yourselves

    1)学生自读单词

  2)T：What can you read now  S:...

    T:Do it.

 3)T:You can read the words very well, let’s play a game: quick respond. Say the words when you see the words,clap your hands when you see “Me”.

3.T:Do you get fun in this game,Next,let’s read for fun. Please open your books ,read Fun time quickily You can read like this。

1) 生打开书，读Fun time

2) T：Who has a good memory,let’s have a test完成ipad上的选择题

3）Check (PPT呈现三个任务的信息卡，学生完成)

T：Great,you’re so clever.Next,let’s read fun time carefully and finish the form on your paper.Have you got the answer?

3) Read the text together

T:.Good.you did a good job.,let’s read it together.Try to find your own fun. 
四、Cartoon time

1.T: Now we know Tom can.play basketball..Lucy can.play table tennis.  Peter can run and swim.What about ou old friend Bobby? What can he do? What can’t he do? Guess

Let’s watch the cartoon on your ipad and then answer the question.

S: watch the cartoon(学生观看老师推送的卡通时间)

Can he swim? Can he fly?

2. Bobby can’t fly.  How do you know that? SHe says: Ouch! I can’t fly. (drill).

Is Bobby happy or sad? What do you want to say to Bobby?

Sam comforts Bobby: Don’t be sad, Bobby. I can’t fly either. 

 Do you know “ either” ? 

 You are right.

3. You know the story, this time, let’s read the story.

4:Can you dub? Try to dub by yourselves.All of you did a good job.Let’s check.this group,you are... 

5. You can read and dub for the story.Can you act well?

 请两组

五、拓展

1. Boys and girls, look, You are all good actors.You act the intresting story,Do you want read more intresting story? 
六、Homework

1.完成一起作业网上的跟读作业，并试着表演卡通时间

2. 选择作业网上你喜欢的趣味阅读，完成阅读积累卡。

教后反思：
本节课教学内容为Fun time 和Cartoon time,教师教态自然，和学生互动较好，对重难点的突破到位，学生素养好，乐于表演，表情动作到位，让学生体会到了在学习中获得快乐的感受。本节课还融入了信息化技术手段，比如：一起作业网检查学生上节课的家作及布置本节课的家庭作业，学生在pad上完成Fun time的练习，观看卡通时间的动画及为动画配音，但是感觉这节课有的地方是为用信息化而加上信息化，并没有真正起到信息化的作用，比如说在处理完成Fun time的三个练习时，对于错的多的题目没有进行反馈，观看卡通时间的时候没有让学生准备耳机，使得整个课堂有些吵闹。信息化教学手段倡导学生个性化的学习，用好了用对了地方能起到大的作用，用的地方不对反而如同鸡肋，所以在智慧课堂教学这条教学路上，我们要学习的还很多。

